
Bilag B 

Høringssvar fra Seniorrådet, Handicaprådet samt Udsatte Rådet 
Nedenfor følger høringssvar fra de 3 råd. Rådene er bedt om høringssvar forud for drøftelsen i §18 
komiteen.  

Seniorrådet 
Seniorrådet har modtaget de 45 ansøgninger, der dækker et ønske om tilskud til over 1 mill. 
kroner. 

Vi vælger at udtale os om de aktiviteter/ønsker, der henvender sig til vores målgruppe, - alle over 
60 år i Fredericia Kommune. 

Seniorrådet bakker op om indkøb til foreninger, der får forbedrede muligheder for deres aktivitet. 
Det gælder Tirsdagsklubben med bankomaskine samt Skovbo Krolfklub med kugler og køller. 

Flere foreninger søger midler til mad og underholdning, hvor samværet efter en lang Coronapause 
er sat i højsædet. Det gælder Tirsdagsklubben, Klub 1297, Brugerrådet i Seniorhuset, Nordbo 
Senior og Taulov/Skærbæk Pensionistforening. Seniorrådet ser gerne, at spisning skal være i 
forbindelse med en aktivitet/ et arrangement for at få tilskud.  

Lydavisen med indlæsning af lokalstof m.m. for blinde søger 60.000 kr. Seniorrådet finder denne 
aktivitet så vigtig, at det burde være et beløb, som indgår i det kommunale budget uden for §18 
midlerne. 

Hjerteforeningen fortsætter genoptræningen af hjertepatienter efter kommunens 6 uger med 
træning yderligere 38 uger. Seniorrådet bakker op om Hjerteforeningens ansøgning, der sikrer 
træning til en stor gruppe mennesker. Spørgsmålet er her, om lokaleleje til træning kunne ligge et 
andet sted? 

Gigtforeningen ønsker et mindre beløb til foredrag og Cafe. Orientering om gigtformer og 
muligheder for at afhjælpe følgerne må gerne støttes. 

De frivilliges Hjælpecentral er et rigtig godt initiativ, som giver mulighed for hjælp til mange små 
opgaver i ethvert hjem, hvor evnen til ”gør det selv” er væk. 

Fredericia, d. 24. september 2021  

På Seniorrådets vegne 

Flemming Larsen 

Handicaprådet 
Udmelding fra handicaprådet vedr. §18-ansøgningerne. 

Vi i handicaprådet takker, fordi vi bliver inddraget i proces vedr. ansøgningerne til §18 midlerne. Det er 
dejligt at der er mange projekter i gang. Men vi bemærker også at der igen i år ansøges flere midler, end 
der er tilgængelig i den afsatte pulje. Vi opfordre til der findes flere midler i fremtiden og at komiteen evt. 



skaber fokus på en prioritering af fordelingen af midlerne. Eks. Ved at kigge på nye tiltag inden at man laver 
en fordeling. 

Vi ser dog den fremsendte mail, som en orientering. 

Med venlig hilsen 

Niklas Andersen 

Formand for Handicaprådet 

 

Udsatterådet 
Udsatterådet holdt møde d. 22.9.21, hvor høringen var dagsordenssat. Følgende er ført til referat:  
Udsatterådet kvitterer for at blive inddraget. De tager det tilsendte materiale vedr. §18-ansøgninger som 
en orientering.  
Udsatterådet opfordrer til, at komiteen lægger ét fokus for uddelingen. Det kunne eksempelvis være at 
prioritere fællesskaber i alle aldre.  
Udsatterådet hæfter sig ved, at der igen i år er ansøgt for langt flere penge, end der er i puljen. Derfor lyder 
opfordringen fra Udsatterådet også, at puljen tilføres flere midler. 
 
 Med Venlig Hilsen,  
Udsatterådet  
Formand Bjarne Dahlmann 
 
Udsatterådets næstformand Louis Lindholm har desuden sendt nedenstående høringssvar pr. mail d. 
22.9.21:  
”Vi er ved afslutningen af en epidemi (forhåbentlig). Corona har sat sine spor og ikke mindst i den sociale 
isolation og det burde der tages højde for. Det kunne man gøre ved at finde flere midler eller ved at alle får 
en del af det ansøgte ( fx 50 % til alle), så vil vi nærmer os ”budgettet”.  
Det vil sende et signal om, at alle de mange sociale tiltag er gode og nødvendige i denne tid, men midlerne 
desværre ikke rækker fuldt ud.  
For mig at se, er der ikke flyttet ”Corona -midler” over i § 18 puljen og det mener jeg er mangelfuldt, da 
kommunen jo har modtaget statslige midler til formål, der er Corona relateret.  
Mvh  
Louis Lindholm”
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